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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från Esther 

Alenius om utegym i Gubbängen. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från Ida 

Östlund om att synliggöra att ledarhundsekipage får vara i Farstas kommunala lokaler. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från Helena 

Rhodin om att plantera träd vid Skönstaholmsfältet, närmast cykelbanan. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen hade 

redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2018-05-07. 

 

1. Utegym i Gubbängen 

Inlämnat av Esther Alenius.  

Dnr 1.2.4-241/2018.  

 

2. Synliggör att ledarhundsekipage får vara i Farstas kommunala lokaler 

Inlämnat av Ida Östlund.  

Dnr 1.2.4-256/2018.  

 

3. Plantera träd vid Skönstaholmsfältet, närmast cykelbanan 

Inlämnat av Helena Rhodin.  

Dnr 1.2.4-263/2018.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

de inlämnade medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 3  Feriearbeten 2018 

Svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet om feriearbeten 2018. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet 

föreslagit att förvaltningen utvecklar och erbjuder fler feriearbeten och på så sätt samtidigt 

öka den kommunala servicen. Ett exempel skulle kunna vara att feriearbetande ungdomar 

anordnar aktiviteter vid baden. Partierna föreslår även att Farsta ungdomsråd skulle kunna 

vara med och bidra med idéer till flera meningsfulla feriearbeten. 

 

Förvaltningen bedriver en mängd aktiviteter under sommaren för barn och ungdomar. En del 

av dessa aktiviteter kommer att bedrivas vid strandbad inom Farsta stadsdelsområde. 

Arbetsplatser för feriearbetare finns både vid dessa strandbad och inom andra 

sommarverksamheter, som till exempel badbussen, Sportscamp och sommaröppen parklek. 

De finns också, som vanligt, inom andra delar av vård, omsorg och förskola. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-18. 

Dnr 1.6-70/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Anita Jonsson m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Anita Jonsson m fl (MP) 

 

De rödgröna partierna tackar för svaret och kan med tacksamhet konstatera att 

stadsdelsförvaltningen inför sommaren möjliggör för 500 ungdomar att få möjlighet till 

viktiga och meningsfulla feriearbeten. Det innebär också ett ökat antal feriearbeten jämfört 

med exempelvis sommaren 2014 då det var 399 ungdomar.  
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§ 4  Ledräcken vid branta backar 

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att sätta upp ledräcken i branta backar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Ärendet 

Nämnden har i verksamhetsplanen för 2018 avsatt en miljon kronor för att sätta upp 

ledräcken i branta backar utefter parkvägar. Enligt tidigare inventering fanns behov av cirka 

1 500 meter räcke. Under 2016 sattes 440 meter räcke upp. Då trafikkontoret i samband med 

upprustningen av Magelungens strand åtgärdar en del återstår det cirka 950 meter. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att sätta upp ledräcken 

vid branta backar enligt detta tjänsteutlåtande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-24. 

Dnr 3.1-242/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Slutredovisning av medborgarbudgetprocesserna i Fagersjö – Mötesplats 

Fagersjö och Aktivitetspark Måsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens slutredovisning av 

medborgarbudgetprocesserna i Fagersjö –Mötesplats Fagersjö och Aktivitetspark Måsen. 

 

Ärendet 

Nämnden har sedan slutet av år 2015 genomfört två medborgarbudgetar i stadsdelen 

Fagersjö – Mötesplats Fagersjö och Aktivitetspark Måsen. Förvaltningen sammanfattar och 

slutredovisar nu båda processerna. Den första medborgarbudgeten saknade det viktigaste och 

mest grundläggande momentet – möjligheten för invånare att träffas och samtala om hur 

budgeten ska användas, att argumentera för och emot sina olika förslag och tillsammans 

komma fram till vad som är mest lämpligt att genomföra. I den nya medborgarbudgeten 

lades tyngdpunkten därför på just dialogmomentet. 

 

Då stadsdelsnämndens budget inte räckte till för att genomföra hela upprustningen av Måsen 

ansökte förvaltningen om medel inom ramen för kommunfullmäktiges särskilda satsning 

Grönare Stockholm, och beviljades 17 miljoner kronor för projektet genom trafiknämnden. 

Trafiknämnden har därmed tagit över huvudmannaskapet för upprustningen av 

Aktivitetspark Måsen och planerar för ett genomförandebeslut i juni och byggstart till 

hösten. Förvaltningen kommer därmed inte att kunna återkomma till stadsdelsnämnden med 

ett genomförandeärende, så som förvaltningen den 18 maj förra året fick i uppdrag att göra. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-23. 

Dnr 1.2.1-205/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Boendeplan 2018-2022 inom området funktionsnedsättning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av boendeplan 2018–2022 inom 

området funktionsnedsättning. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har beslutat att upprätta en boendeplan för gruppbostäder och 

servicebostäder inom området funktionsnedsättning, på motsvarande sätt som det under 

många år har gjorts inom området äldreomsorg.  

 

Med hjälp av boendeplanen kan Stockholms stad öka möjligheterna att bättre planera och 

tillgodose alla brukares behov och önskemål vad gäller bostäder med särskild service inom 

valfrihetssystemet. Möjligheten ökar när det gäller att skapa variation i utbudet av bostäder, 

planera för utbyggnad av särskilda profilbostäder och tillförsäkra den geografiska 

placeringen av bostäder över hela staden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-23. 

Dnr 1.6-188/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Anita Jonsson m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Anita Jonsson m fl (MP) 

 

De rödgröna partierna vill tacka stadsdelsförvaltningen och dess personal för den första 

boendeplanen inom området funktionsnedsättning. Vi kan se i bilagorna att vi är en stadsdel 

som har en bra möjlighet att erbjuda bra boenden till våra invånare. Detta tack vare att vår 

förvaltning bevakat nyproduktionen av bostäder inom stadsdelen och tidigt förhandlat med 

fastighetsägarna om bostadsutrymmen och därmed tillskapat tre boenden sedan 2015 enligt 

bilaga 2.1. Vi kan även notera att arbetet fortsatt och att ytterligare 3 – 4 boenden kommer att 

tillkomma från 2018 och framåt. I sammanhanget vill vi framhålla att det är viktigt att dessa 

verksamheter till stor del bedrivs samordnat i egen regi, vilket bidrar till tryggare boende 

samt bättre anställningsvillkor med flera heltidstjänster samt kompentensutveckling inom 

området funktionsnedsättning.  
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§ 7  Utseende av dataskyddsombud för Farsta stadsdelsnämnd 

 

BESLUT 

Farsta stadsdelsnämnd utser förvaltningens kvalitetsstrateg Medea Sandbladh till 

dataskyddsombud för Farsta stadsdelsnämnd från och med den 25 maj 2018. Nämndens 

beslut den 15 december 2016 att utse Medea Sandbladh till personuppgiftsombud upphör 

samtidigt att gälla. 

 

Ärendet 

Dataskyddsförordningen (GDPR) ersätter den tidigare personuppgiftslagen (PuL) och gäller 

som lag i EU:s samtliga medlemsländer från och med den 25 maj i år. Förordningen innebär 

skärpta krav för de som behandlar personuppgifter och stärkta rättigheter för den enskilde 

när det gäller skydd av personlig integritet. Dataskyddsförordningen ställer krav på att 

samtliga nämnder, senast när lagen träder i kraft, utser ett dataskyddsombud. Förvaltningen 

förslår att stadsdelsnämnden utser kvalitetsstrateg Medea Sandbladh till dataskyddsombud. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-24. 

Dnr 1.1-247/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Förordnande enligt LVU och anmälan av vidaredelegering enligt LVM för 

tjänstepersoner vid stadens Socialjour 

 

BESLUT 

1. Nämnden förordnar nedan namngivna gruppledare och socialsekreterare vid Socialjouren 

med rätt att enligt 43 § 1 st   2 p LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära 

handräckning av Polismyndighet eller, i särskilda fall, Kriminalvård. 

 

Ann Dahlgren, Susanne Bohlin, Daniel Colegate, Charlotte Dahlström, Frida Allertz, 

Eva Thomasson, Johan Christiansson, Agneta Engström, Lis-Mari Boija, Susanne 

Taborsak, Sanna Eriksson, Maria Larsson, Inga-Lill Renhorn Källgren, Lena Wedberg, 

Feryal Lövström, Liliana Pellegrino, Sara Ideström, Martin Liljenroth, Carl-Johan Kvist, 

Martin Karlsson, Gertrud Kleberg, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira Fargallo-Dillner, 

Katrin Pettersson, Ida Carnesten, Lydia Hjalmarsson, Mait Fredlund, Kim Trosell, 

Liselotte Tronders, Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny Hällberg, Isabelle Ravelius. 

 

2. Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna stadsdelsdirektörens beslut att vidaredelegera 

till gruppledare och socialsekreterare vid Socialjouren rätten att enligt 45 § 1 st 1-2 p 

LVM, inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning av Polismyndighet eller, i 

särskilda fall, Kriminalvård. 

3. Nämndens tidigare förordnanden av och delegeringar till tjänstepersoner vid 

Socialjouren upphör att gälla. 

 

Ärendet 

Socialnämnden svarar bland annat för stadens jourverksamhet  inom individ- och 

familjeomsorgen, genom den stadsövergripande Socialjouren. Socialnämnden beslutar vilka 

tjänstepersoner vid Socialjouren som ska ha rätt, genom förordnande enligt LVU och 

delegering enligt LVM, att begära handräckning av Polismyndighet eller, i särskilda fall, 

Kriminalvård, för att kunna genomföra vissa beslut.  

 

Detta beslut överlämnar socialnämnden sedan till stadsdelsnämnderna och ber dem fatta 

motsvarande beslut avseende sina respektive ansvarsområden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-09. 

Dnr 1.1-189/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Uppföljning av stadsdelsnämndens budget 2018 – tertialrapport 1 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1 för 2018. 

2. Nämnden ansöker om budgetjustering om 1,3 mnkr för trygghetsskapande åtgärder. 

3. Nämnden ansöker om budgetjustering för utökade investeringsmedel med 1,5 mnkr för 

start av två förskolor. 

4. Nämnden fastställer handlingsplan för att motverka våldsbejakande extremism enligt 

tjänsteutlåtandets bilaga 3 och 3 a. 

5. Nämnden reviderar plan för internkontroll enligt tjänsteutlåtandets bilaga 4. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-05-09. 

Dnr 1.2.1-191/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Det råder stor brist på förskollärare i hela staden, vilket gör att rekryteringsmöjligheterna är 

begränsade. Det finns en stor brist på förskollärare i Farsta stadsdelsområde och 

förvaltningen bedömer att det kommer att bli svårt att nå årsmålet om 38%. För att nå målet 

att höja andelen förskollärare i Farstas förskolor behövs en bättre prioritering av resurser så 

att förskolorna kan minska barngrupper och sjukskrivningar samt satsa på läroplanen och 

öka antalet förskollärare. 

 

I trygghetsmätningen har 49 procent män och 51 procent kvinnor svarat. Överlag upplever 

kvinnor en större oro att utsättas för brott. En orsak kan vara kvinnors rädsla att utsättas för 

sexualbrott. Andelen kvinnor som mycket ofta eller ofta oroat sig för att utsättas för sexuella 

trakasserier utanför hemmet ligger på 19 procent och för män är andelen endast 3 procent. 

 

Alla ska vara trygga i hela staden och vi behöver ha en stadsövergripande trygghetsjour med 

ordningsvakter, trygghetskameror och fler poliser med god lokalkännedom. Vi behöver 

högre trygghetsambitioner i Farsta och i hela staden. 

 

Stockholm står, liksom stora delar av världen, inför ett allvarligt och eskalerande hot från 

våldsbejakande extremistiska grupperingar. Det blev inte minst smärtsamt tydligt fredagen 
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den 7 april 2017, när Stockholm blev utsatt för ett dödsbringande terrorattentat. Nyligen 

meddelade också Säkerhetspolisen att omfattningen av detta hot är väsentligt mycket större 

än vad som tidigare har varit känt. 2010, då Stockholm förra gången utsattes för ett attentat, 

bedömde SÄPO att det fanns omkring 200 våldsbejakande islamistiska extremister i Sverige. 

Nu bedöms de vara tusentals. 

 

Försvaret av vårt öppna, demokratiska samhälle och av Stockholm som en öppen stad är 

därför en högst angelägen fråga som inte får bli föremål för partipolitisk konflikt. För att 

säkra våra invånares trygghet mot hot från våldsbejakande extremister krävs såväl polisiära 

som sociala insatser. Arbetet mot våldsbejakande extremism handlar om att arbeta mot 

samtliga de hot som SÄPO bedömer kan skada demokratin: extremistisk islamism, vit makt-

miljön och den så kallat autonoma vänstern. Stockholms stad står inför stora utmaningar 

framöver och därför måste vi, tillsammans med berörda parter och relevant sakkunskap, 

arbeta kunskapsbaserat och med tydliga strukturer och insatser. 

 

Stadens arbete mot våldsbejakande extremism fastställdes av kommunfullmäktige den 16 

maj 2016 som riktlinjer till stadens trygghets och säkerhetsprogram. Om Alliansen hade styrt 

hade hela processen sett annorlunda ut från början, från antagandet av den stadsövergripande 

strategin mot våldsbejakande extremism till att de lokala handlingsplanerna skulle ha utgått 

från en central mall som skulle ha upprättats utifrån Försvarshögskolans (FHS) expertis. 

 

Våra partier hade velat se en samordnad stadsövergripande process grundad på beprövad 

erfarenhet och stödd på extern expertis från FHS för att ta fram en central mall för de lokala 

handlingsplanerna, vilket vi också underströk i samband med att den stadsövergripande 

strategin antogs av kommunfullmäktige 2016. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN  

 

§ 10  Reviderade riktlinjer för ledsagning och ledsagarservice 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till reviderade riktlinjer för ledsagning och ledsagarservice. 

 

Ärendet 

I Stockholms stads riktlinjer för handläggning av insatser enligt LSS och bistånd enligt 

socialtjänstlagen till barn, ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning regleras insatserna 

ledsagning enligt socialtjänstlagen och ledsagarservice enligt LSS. Syftet med riktlinjerna är 

att säkerställa rättssäkerhet och likabehandling över staden. 

 

På uppdrag av kommunfullmäktige har socialnämnden tagit fram ett förslag till revidering av 

riktlinjerna. De förändringar som föreslås har sin utgångspunkt i att verka för en flexibel 

bedömning och användning av ledsagartimmar och hantering av omkostnader. Delar i 

riktlinjerna  har även reviderats för att motsvara gällande lagstiftning och rättspraxis inom 

området. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-06. 

Dnr 1.5.1-185/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. I detta instämde 

övriga partier med ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Kjell Backman m fl (S), Lars Jilmstad m fl (M), Anita Jonsson m fl (MP), Lars Bäck (V) och Peter 

Öberg (L) / Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Vi välkomnar att det blir lättare att spara ledsagares omkostnader över en tremånadersperiod. 

Vi förstår dock inte varför sådana sparade pengar fortfarande bara ska få användas för 

evenemang som kostar upp till 300 kronor, och varför dyrare evenemang bara kan 

finansieras via särskild ansökan. Det är oklart varför man under en tremånadersperiod ska 

kunna gå på tre evenemang à 300 kr men inte två evenemang à 450 kr. Det är individen själv 

som utifrån sina intressen bör avgöra vilka evenemang hen vill gå på, inte en tjänsteman som 

ska bedöma vad som anses vara ”normalt”.  
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 11  Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 1 år 2018 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 

Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 1 år 2018 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För det första kvartalet 2018 har förvaltningen inte behövt rapportera några ej verkställda 

gynnande beslut enligt LSS. De tre beslut om bostad för vuxna som rapporterades förra 

kvartalet har nu kunnat verkställas.  

 

För samma period har två ej verkställda beslut enligt SoL om äldreboende rapporterats, 

varav båda är samma som förra kvartalet. Båda personerna har tackat nej till erbjudna 

platser.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-10. 

Dnr 1.2.1-190/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12  Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2017 

Rapport från äldrenämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger äldrenämndens rapport om äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 

2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Äldrenämndens tre inspektörer har under fjolåret hanterat cirka 150 klagomål, synpunkter 

och frågor, framför allt om personalens kompetens, bemötande, mat och måltider, uteblivna 

insatser, aktiviteter och utevistelse, hälso- och sjukvård samt bemanning. Under året 

genomfördes 41 inspektioner. Rapporten visar på bland annat följande utvecklingsområden: 

aktiviteter och utevistelse, social dokumentation, hantering av synpunkter och klagomål, 

kompetensutveckling, mat och måltider, värdegrunden samt basala hygienrutiner. 

 

Förvaltningen är medveten om de generella brister som inspektörerna pekar på och arbetar 

aktivt för att utveckla och säkerställa en god kvalitet i nämndens verksamheter.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-27. 

Dnr 1.6-254/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 7 maj 2018 

 

Pensionärsrådets protokoll den 7 maj 2018 

 

Demokratirådets protokoll den 3 april 2018 

 

Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2018-05-02. 

Dnr 1.1-765/2017 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2018-03-26: Överenskommelse med utbildningsförvaltningen om nyttjande av 

webbtjänsten Ustart (för surfplattor och appar i pedagogiska verksamheter) under 2018. 

Dnr 1.1-251/2018. 

2. 2018-04-04: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att 

genomföra gemensam upphandling av elektronisk körjournal och intelligent stöd för 

anpassning av hastighet (ISA). Dnr 2.2.2-253/2018. (8:13) 

3. 2018-04-17: Resa i tjänsten till Åland för personal vid Farsta strands gruppbostäder. Dnr 

1.1-246/2018. (9:18) 
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ÖVRIGT 

 

§ 14  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Förvaltningschef Kerstin Sandström berättade att upphandlingen av den externa resurs som 

ska arbeta med Farstalyftet är klar. Det blev Stiftelsen På Rätt Väg som vann, samma som 

arbetar i Skarpnäck med Skarpnäckslyftet. Det innebär att de har lång erfarenhet från liknade 

arbete. Två anbud inkom och det andra var från Skyddsvärnet. Arbetet startar den 1 juni och 

inledningsvis kommer de att arbeta med trygghetsvandringar och uppsökande arbete tre 

kvällar i veckan, fredag, lördag samt ytterligare en vardagkväll. De ska skapa kontakt med 

ungdomar och unga vuxna upp till 29 år i syfte att motivera till förändrad livsstil och 

utbildning och arbete. Arbetet kommer i huvudsak att bedrivas i Farsta centrum och Farsta 

strand, men vid behov även i andra delar av stadsdelsområdet. Ett nära samarbete ska ske 

med stadsdelsförvaltningens olika verksamheter, polis och andra aktörer. Efter sommaren 

ska vi också tillhandahålla en lokal där de kan bedriva förändringsarbete tillsammans med 

ungdomarna. Så småningom ska också ungdomar ges möjlighet att arbeta som 

områdesvärdar med uppgift att skapa trygghet. 

 

Avdelningschef Jonas Wilhelmsson lämnade följande information om den kommunala 

hemtjänsten: Enheten Farsta Centrum har ny enhetschef sedan knappa två månader. Båda 

enheterna – Centrum och Norra – har nya lokaler som uppfyller alla krav när det gäller 

dusch, tvätt, omklädningsrum, närhet till kunder och så vidare. (Farsta Norra flyttade idag.) 

Det finns goda möjligheter för både bil- och cykelparkering. Arbetskläder finns, tröja och 

byxor. Egenkontroll utförs löpande av enhetscheferna. Introduktionsutbildningen för ny 

personal omfattar två-tre dagar, mer vid behov. I år sker en satsning på utbildning till 

reflektionsledare och schemalagd reflektionstid. Enhetscheferna uppfyller alla nuvarande och 

föreslagna krav på enhetschef inom hemtjänsten. 

 

 

Inför dagens sammanträde hade Liberalerna, Moderaterna, Kristdemokraterna och 

Centerpartiet lämnat in följande frågor om den nyligen invigda graffitiväggen på Farstaängen: 

 

Bara en kort tid sedan väggen etablerades ser vi att klottret sprider sig runt väggen, på 

rastbord, stenar, sopkärl och kringliggande idrottsställningar. Vi ser också en tilltagande 

nedskräpning runt väggen med slängda rollers och färgkärl. 

 

Vi har därför ett antal frågor kring hur förvaltningen möter den tilltagande skadegörelsen. 

1. Har förvaltningen en 24 timmars regel för sanering? 

2. Arbetar förvaltningen förebyggande för att minimera skadegörelse? 

3. Finns det överenskomna regler kring väggen 

4. Har förvaltningen övervägt alternativa driftformer som t ex att låta en förening ta 

huvudansvaret för ordning och reda kring väggen 

 

Vi ställde i tidigare nämnd frågor kring väggens miljöpåverkan då färgernas innehåll är 

skadligt. Vi ser även fram emot att få svar på detta. 
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Som uppmärksammats från graffitin i Snösätra så påverkar slängda burkar miljön genom 

förgiftning av vattendrag och i förlängningen Magelungen med tillhörande sjösystem. Vi 

ställde på tidigare nämnd frågor kring hur grundvattnet säkras mot gifter från den 

etablerade grafittiväggen. Vi ser nu fram emot att få svar på samtliga frågor. 

 

Avdelningschef Sara Wrethed lämnade följande svar: 

1. Stockholms stad har en 24-timmarsregel för sanering av klotter. Det är trafikkontoret 

som sanerar efter att en anmälan kommit in i Tyck till-appen. 

2. I direkt anslutning till graffitiväggen har vi två sopkärl, med sensorer som indikerar 

när tömning behövs. Sopkärlslock med litet hål kommer att bytas ut till lock med lite 

större hål så att större avfall kan slängas. Förvaltningen och parkentreprenören 

kontrollerar området flera gånger i veckan.  

3. Nej. 

4. Nej. 

 

På frågorna om väggens miljöpåverkan har förvaltningen tidigare svarat att man saknar den 

kompetens som krävs för att göra en miljökonsekvensanalys. Förvaltningen skulle i så fall 

behöva uppdra till en konsult att utreda frågan. För att göra det krävs ett uppdrag från 

nämnden. 

 

En diskussion följde där olika partiföreträdare redogjorde för sina iakttagelser vid väggen 

och i dess närområde, liksom för sin syn på väggens miljöpåverkan samt om och hur 

miljökonsekvensanalyser skulle kunna genomföras. 

 

Daniel Harc (S) beskrev den bra verksamhet som fritidsgården Tuben har tack vare en grym 

ljudutrustning, och undrade om det skulle gå att söka medel från trygghetsfonden för en 

motsvarande satsning på datorer och kameror. Daniel menade att det skulle kunna fungera 

trygghetsskapande om fritidsverksamheten på så sätt kunde locka till sig nya målgrupper. 

Förvaltningschefen lovade ta med sig idén. 

 

Pelle Pettersson (S) påtalade att papperskorgarna mellan Tallkrogen och Gubbängen åter är 

överfulla. 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


